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Bilaga 4 till kommunfullmäktiges protokoll 2004-03-01 § 33 
 
 
Svar på interpellation av Ann-Katrin Åslund om biståndsbedömning i 
äldreomsorgen.(nr 90) 
 
1. Anser borgarrådet att biståndsbedömningen för äldreomsorgens särskilda 

boendeformer har blivit strängare det senast året ? 
 
För att kunna svara på fråga 1 måste man ha något att jämföra med och någon tidigare 
mätning av denna typ har inte gjorts. Det finns inga siffror från 2002 att jämföra med siffror 
för 2003. Att bara hänvisa till avslag i en stadsdel det senaste året är inte möjligt för att 
konstatera om biståndsbedömningen har blivit restriktivare. Enligt USK´s uppgifter har 
antalet personer i särskilt boende med heldygnsomsorg ökat från 1993 till 2002. 2003 års 
statistik är under arbete. 1993 var det bland personer 65 år och äldre totalt 5 838 personer 
(4,3%) som hade beslut i särskilt boende med heldygnsomsorg och 2002 hade antalet personer 
ökat till totalt 6 663 personer (5,7%).   
 
 
SÄRSKILT BOENDE MED HELDYGNSOMSORG 
 
Ålder 1993   2002  
65-69 172 0,5%  162 0,7% 
70-74 413 1,1%  363 1,5% 
75-79 833 2,9%  786 3,1% 
80-84 1551 7,0%  1412 6,2% 
85-89 1659 13,8%  1796 13,7% 
90-94 923 22,1%  1494 25,2% 
>95 287 30,4%  650 42,3% 
Summa 5838 4,3%  6663 5,7% 
 
4,1 år genomsnittlig boendetid äldreboende med heldygnsomsorg.  
 
 
När det gäller personer med hemtjänst i servicehus, så visar statistik från okt-93 och okt-02 att 
antalet personer i de yngre åldrarna minskat något men ökat från 90 års ålder.  
 

Andel (%) omsorgstagare i åldern 65 år och uppåt, USK 2002 
 
Samtliga 

Totalt 
Okt-93 

Totalt 
Okt-02 

Hemtj. 
ordinärt 
boende 
okt-93 

Hemtj. 
ordinärt 
boende 
okt-02 

Hemtj. 
s-hus 
okt-93 

Hemtj. 
s-hus 
okt-02 

SBF 
med 

heldyg. 
omsorg 
okt-93 

SBF 
med 

heldyg. 
omsorg 
okt-93 

Korttids-
boende 
okt-93 

Korttids-
boende 
okt-93 

65-69 3,3 3,3 2,0 2,2 0,5 0,4 0,5 0,7 0,1 0,1 

70-74 5,8 6,4 3,6 3,8 0,9 0,9 1,1 1,5 0,2 0,3 

75-79 12,9 12,1 7,4 6,9 2,1 1,9 2,9 3,1 0,5 0,4 

80-84 26,4 23,4 14,4 13,0 4,5 3,6 7,0 6,2 0,9 0,8 

85-89 43,3 44,2 20,7 23,0 8,6 7,0 13,8 13,7 1,1 0,8 

90-94 55,2 67,1 21,3 28,9 11,6 12,6 22,1 25,2 1,6 0,9 

>95 59,1 85,6 15,3 29,1 13,2 13,9 30,4 42,3 0,8 0,7 

Summa 15,2 18,6 7,9 9,7 2,7 3,0 4,3 5,7 0,5 0,5 
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Av statistiken kan man inte dra några generella slutsatser om att biståndshandläggarna skulle 
blivit mer restriktiva i sina bedömningar. Snarare verkar det som om resurserna går till dem 
som är äldst och i störst behov av heldygnsomsorg och boende vid servicehus.  
 
Idag är det ca 25% (drygt 1 000 personer) som bor i servicehus och som inte har några 
hemhjälpsinsatser. 
 
Planerade seniorboenden med hyresrätter kan vara en bra boendeform för dem som inte har 
ett så stort omvårdnadsbehov att särskild boendeform kan komma ifråga men som ändå 
önskar flytta till ett boende för äldre. 
 
2. Anser borgarrådet att stadens riktlinjer för biståndsbedömning kommer att kunna 

upprätthållas med tanke på de minskade resurser som anslagits till äldreomsorgen ? 
 
De riktlinjer som gäller idag har gällt sedan 1 januari 2001 och den senaste revideringen 
gjordes i januari 2002. Dessa riktlinjer har gällt 2003 och de kommer att kunna upprätthållas 
även i fortsättningen. Det behövs däremot av flera skäl en översyn av riktlinjerna under 2004.  
 
I budgeten för 2002 anslogs det 5 798 milj, 2003 anslogs det 6 108 milj, och för 2004  
6 100 milj, därutöver ökar intäkterna under 2004 med 3,2 milj.  
 
Riktlinjerna gäller fortfarande och för de som söker äldreboende med heldygnsomsorg eller 
servicehus och har fått avslag på sin ansökan finns alltid möjligheten att få saken rättsligt 
prövad. Riktlinjer för prövning av bistånd för socialtjänstens äldreomsorg är beslutade av KF 
och biståndshandläggarna ger information om rätten att besvära sig och hur detta går till vid 
ett negativt beslut. 
 
3. Avser borgarrådet vidta några åtgärder för att undersöka om mer restriktiv 

biståndsbedömning ligger bakom den stora ökningen av tomma platser på 
Stockholms äldreboenden ? 

 
USK håller för närvarande på att sammanställa statistiken för 2003 över antalet personer i 
särskilt boende med heldygnsomsorg, för att jag ska få möjlighet att se om någon förändring 
skett. Att få en helt klar bild över om en restriktiv biståndsbedömning tillämpas är 
komplicerat. Antalet överklagade beslut där länsrätten har bifallit den enskildes överklagan 
kan vara ett mått. Äldreomsorgsberedningens kansli har fått i uppdrag att göra en förfrågan 
till stadsdelarna för att jag ska kunna få en klarare bild över hur situationen ser ut. 
 
Därmed anser jag mig ha besvarat interpellationen 
 
Stockholm den 13 januari 2004 
 
 
 
Margareta Olofsson 
Social- och äldreomsorgsborgarråd 
 
 
 
 


